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Milý Jendo,
BLAHO přejeme k jubileu! 
      Tví farnoušci
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Ve 46. čísle Katolického týdeníku mne velice 
zaujal celostránkový rozhovor s biskupem 
Václavem Malým, kterého u nás zanedlou-
ho přivítáme na besedě s ním o jeho biskup-
ské službě a situaci církve v současné době 
a pak s ním prožijeme večerní bohoslužbu. 
Znám ho jako velkého znalce Bible, a s tím 
souvisí druhá věc, která mi padla do oka v 
tomto týdeníku. Maličká pravidelná rubrika 
na druhé straně - Jak to vidí čtenáři? Otázka 
zněla: Jak často čtete Bibli?, denně - týdně 
- měsíčně - vůbec. Čísla mě překvapila mile 
i nemile. A vzápětí se mi vybavila jedna pro-
mluva papeže Františka s jeho často provo-
kujícími otázkami. Otázky zněly: Máte Bibli? 
- Máme. Já ale nemyslím, jestli ji máte doma, 
ale u sebe. Máme, nemáme... A čtete ji? A 
čtete ji denně?...
Dnešní nedělí vstupujeme do doby advent-
ní. Ta je o příchodu  Mesiáše - Ježíše Kris-
ta do lidských dějin. Ten byl oznamován a 
připravován Bohem od Abrahama až po Jana 
Křtitele. Tedy je o něm psáno ve všech staro-
zákonních knihách až po naplnění příslibu 
v knihách novozákonních. Chceme-li tento 
příchod znovu uchopit a prožívat, pak je tře-
ba přijmout výzvu, která silně zazněla pro 
svatého Augustina v závěru jeho velkého 
hledání: Vezmi a čti! Vezmi a čti! Třeba nás k 
tomu povzbudí i dnešní druhé čtení z 1. listu 
sv. Pavla Korinťanům.
Také můžete mít i letos velkého podněco-
vatele v brožurce Průvodce adventem. Její 
autor v úvodu píše: „Advent má své zvláštní 
nezaměnitelné požehnání, probouzí v nás 
touhu ve skrytosti nastoupit nový vztah k 
Bohu a k bližním." Brožurka je určená těm, 
kteří mají touhu a odhodlání prožít advent v 
blízkosti Božího slova. To je jádrem každo-
denního rozjímání...

Milí bratři a sestry, ať vám z žití v Církvi - v 
Ježíšově domě nově jeho světlo vzejde a tak 
ať ho druhým předáváme! Plodný advent a 
radostné Vánoce vám přeje a vyprošuje

Všem vám ze srdce žehná
P. Josef Brtník

Milí bratři a sestry, čtenáři Kobylístku,
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Jenda Vývoda - 90! 

S pomocí Boží oslavíme 21. 12. devadesát 
let života našeho milého P. Jendy Vývo-
dy. Je to příležitost poděkovat Bohu za vše 
dobré, co mu dal, a Jendovi poděkovat za 
to, co pro farnost, mládež a celou salesi-
ánskou rodinu vykonal. Příležitost popřát 
mu a vyjádřit sympatie bude v neděli 21. 
12. při mši svaté v 9.00 a při následné farní 
kávě. Pokud chceme udělat Jendovi radost 
nějakým hmotným dárkem, pak jeho přá-
ním je finančně podpořit TV Noe. Můžeme 
tak udělat prostřednictvím složenky, pře-
vodu... Možnosti jsou na webových strán-
kách tvnoe.cz. Pokud si říkáte, že je to dar, 
který Jenda neuvidí, pak je možné předat 
mu v neděli lísteček (klidně anonymní) s 
uvedením částky, kterou jste TV Noe pod-
pořili. Také mu určitě udělá radost vaše 
osobní, rodinná, skupinová nebo jinak ná-
paditá fotografie s přáním a podpisy vyfo-
tografovaných osob. Kéž dobrý Bůh Jendo-
vi nadále žehná a Panna Maria Pomocnice 
a Don Bosco jsou stále jeho blízkými přá-
teli.           

Martin Hobza

Biskup Václav Malý v naší farnosti
V rámci roku o církvi jako společenství 
svolávaném Pánem z podnětu dogmatické 
konstituce o církvi Lumen gentium jsme 
pozvali na neděli 7. prosince do naší far-
nosti pomocného (světícího) biskupa Vác-
lava Malého. Celá III. kapitola LG pojed-
nává o službě biskupů. Zveme ho proto, 
že to nechceme slyšet v teoretickém vý-
kladu, ale z osobní zkušenosti. Budeme se 
ho ptát, jak tuto službu přijal, co pro něho 
znamená, jak se mu daří ji naplňovat, jaké 
má biskupské vzory, co je jeho úkolem v 
naší arcidiecézi, co v širším církevním roz-
měru... Jaké bylo jeho osobní setkání s pa-

pežem v Římě při návštěvě „ad liminia“. V 
čem vnímá jeho roli v současném světě a 
církvi... Besedu budou moderovat pánové 
Jaroslav Šebek a Martin Vaňáč. Přemýšlej-
te, na co byste se chtěli, zvláště vzhledem 
k současnosti, sami zeptat. Beseda začíná 
v 15.00 ve farním sále a vyvrcholí boho-
službou v 18.30 v kostele. Prosíme, přijďte 
včas! Zváni jste všichni.

P. Josef Brtník

Celodenní výstav a noční bdění
Milí farníci, srdečně jste zváni k účasti na 
hodinových službách při celodenním vý-
stavu Krista svátostného, který v našem 
kostele proběhne od 1. do 4. 12. Zapisovat 
se můžete na stolečku uprostřed kostela. 
Ve čtvrtek večer naváže na celodenní vý-
stav od 20.30 do 24.00 tradiční noční bdě-
ní, které probíhá vždy na první čtvrtek v 
měsíci. Přijďte pobýt s Pánem k osobnímu 
setkání s Ním a začít v jeho blízkosti letoš-
ní advent.

Tomáš Redlich

Duchovní obnova rodičů  
dětí do 10 let
Zveme rodiče mladších dětí do 10 let na 
adventní duchovní obnovu, která se usku-
teční v sobotu 6. 12. od 9.30 do 16.00 u sv. 
Terezičky. Hlídání a program pro děti za-
jišťujeme v mateřské školce Na Přesypu. 
Děti svěřujte v MŠ mezi 8.45 a 9.00. Děti 
mají zajištěn oběd a odpolední svačinu. 
Rovněž počítáme s obědem pro účastníky 
obnovy. Je možné se zúčastnit jen dopoled-
ního (9.30 – 13.30) nebo odpoledního blo-
ku (od 14.30) nebo celého programu, s obě-
dem, nebo bez oběda. 
Přihlášky jsou k dispozici u dětské vývěs-
ky, odevzdejte je, prosíme, do 1. 12. do farní 
kanceláře či na kontakty níže.
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Program pro rodiče:
9.30 – 10.10 seznámení, představení se 
10.10 – 10.40 adventní zamyšlení I. (P. La-

dislav Banďouch)
(10.40 – 12.05 výstav Ježíše svátostného)
10.40 – 11.10 soukromé rozjímání – zamyš-

lení v kostele
11.10 – 11.40 ticho k přípravě na svátost 

smíření
11.40 – 12.25 příležitost ke svátosti smíření 
12.30 slavení eucharistie 
13.30 oběd
14.30 – 16.00 adventní zamyšlení II. (P. Jo-

sef Brtník)
  (případně ještě svátost smíření)

P. Ladislav Banďouch
farnost.kobylisy@sdb.cz

283 029 141 

Duchovní obnova farnosti 
V sobotu 13. 12. proběhne duchovní obno-
va pro celou farnost s tímto programem:
9.00 až 9.30 první duchovní úvaha
9.30 až 10.30 osobní rozjímání
10.30 až 11.00 druhá duchovní úvaha
11.00 až 12.00 osobní rozjímání
12.00 modlitba Anděl Páně a společ-

ný jednoduchý oběd, volné po-
vídání

14.00 příležitost ke svátosti smíře-
ní, příprava na slavení eucha-
ristie

15.00 společné slavení eucharistie 
netradičním způsobem

Na tuto adventní duchovní obnovu jste 
kdokoliv – svobodní, manželé, vdovy, vdov-
ci, mladí i věkem pokročilí srdečně zváni. 
Vstup bude vraty farního průjezdu do far-
ního sálu. Přijďte včas!

P. Josef Brtník

Návštěvy nemocných 

V pondělí 15. 12. v dopoledních i odpoled-
ních hodinách a v úterý 16. 12. jen odpo-
ledne budeme navštěvovat nemocné po 
domech, aby mohli slavit svátost smíře-
ní a přijímat Krista svátostného. Prosíme, 
abyste v sakristii zapsali vaše nemocné na 
připravený list návštěv.

P. Josef Brtník

Tvorba a výstava rodinných betlémů 
Vyzýváme rodiny s dětmi k tvorbě betlé-
mů. Mohou být součástí rodinné kateche-
ze o adventu a vánocích. V kostele v boční 
kapli z nich uspořádáme výstavu. Přinést 
je můžete 24. 12. před odpolední bohosluž-
bou nebo 25. a 26. 12. před nebo po boho-
službách.

P. Josef Brtník 

Sponzorské dary, snížení daně 
Kdo dáváte větší peněžní obnosy do sbírky, 
nebo nám posíláte na účet své dary a chce-
te potvrzení o tomto daru na snížení daně, 
je třeba přijít během měsíce prosince. Tak-
též kdo byste chtěli dát peníze přímo na 
potvrzení o snížení daně na tento rok, pak 
je třeba, aby to bylo během prosince. Také 
můžete přispět na práci s mládeží v Sale-
siánském středisku mládeže např. na účet 
střediska: č. ú. 27-7436400277/0100 nebo 
zasláním dárcovské SMS (DMS) ve tvaru 
DMS ORATOR nebo roční DMS podporou 
ve tvaru DMS ROK ORATOR na číslo 87 
777. Cena jedné DMS je 30 Kč. Salesiánské 
středisko obdrží 28,50 Kč. Všem štědrým 
dárcům upřímné Pán Bůh zaplať.

P. Josef Brtník
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Prosincové „Mamky sobě“

V rámci programu „Mamky sobě“ zveme 
všechny zájemkyně na „Adventně-vánoční 
setkání“ s P. Josefem Brtníkem, které pro-
běhne 16. 12. od 9.30 v katechetické míst-
nosti. Hlídání dětí je zajištěno. 

Na setkání se těší Eva Klimánková.

Klub seniorů zve 
7. 12. Duchovní obnova s P. Zelinkou
21. 12. Film „Kdo je papež František“
Čas a místo srazu bude oznámeno včas, 
sledujte prosím ohlášky při nedělních bo-
hoslužbách. Změna vyhrazena. Případný 
náhradní program bude vždy připraven.

Eva Kuchařová, Anežka Radinová

Zpívej, brzy už přijde Pán
Pravidelný večer chval se uskuteční v úte-
rý 16. prosince od cca 19.30 v kostele. Zvá-
ni jsou všichni, kdo chtějí připravit svá 
srdce i mysl na příchod Dítěte – budeme 
se modlit písněmi, vlastními slovy, naslou-
chat Písmu a vzdávat chválu Všemohoucí-
mu, „který jest a který byl a který přichá-
zí“ (Zj 1, 8).

Markéta Růžičková

Utečeme od cukroví -  
adventní a vánoční zpívání s Kairos
Kdo máte rád české adventní písně a kole-
dy, utečte na chvíli od vánočních příprav. 
V neděli 21. prosince od 16.30 si s námi v 
kostele můžete zazpívat staré české ad-
ventní písně a rozjímat texty Písma. Vá-
noční radost v méně známých i klasických 
koledách vyzpíváme v neděli 4. ledna 2015, 
opět v kostele od 16.30.  Zvány jsou i děti.

Markéta Růžičková

Rybova Česká mše vánoční

Jako každý rok, tak i letos provedeme 25. 
12. při bohoslužbě v 18.30 Rybovu Českou 
mši vánoční. Zveme také již tradičně ty, 
kdo by si ji chtěli s námi zazpívat, zkouška 
s orchestrem bude od 16.45.
Upozorňujeme jen, že zájem o zpěv rok od 
roku stoupá a kůr není nafukovací, v pří-
padě nedostatku místa logicky mají před-
nost řádní členové sboru.
Vyhlašujeme též konkurs na tenor sólo, 
což je v Rybovce každoroční nedostatkové 
zboží.
Případní zájemci prosím na 777569537, 
hlásit se mohou i schopní houslisté.

Zbyněk Müller

Ministrantský prosinec
Ve středu 3. 12. nás v kostele po dětské bo-
hoslužbě navštíví svatý Mikuláš. V sobotu 
6. 12. zveme všechny rodiče  dětí mladšího 
školního věku na adventní duchovní obno-
vu rodin, začátek v 9.30, předpokládaný 
závěr v 16.00, bližší informace je na dětské 
nástěnce včetně přihlášek na obnovu. 
 Ve středu 10. 12. během dětské mše sv. bu-
dou do služby ministrantů slavnostně při-
jati noví čekatelé z řad kluků. Od 12. do 
14. prosince proběhne adventní duchovní 
obnova ministrantů v Sebranicích u Lito-
myšle. Přihlášení je možné přes náš web: 
www.salesianivali.cz, bližší informace ob-
drží kluci na ministrantských schůzkách. 
Letošní  zpovídání dětí před Vánocemi se 
uskuteční v pondělí 22. 12. v 16.00. Akce 
předvánoční ministrantské "řádění" se 
uskuteční v úterý 23. 12. od 14.00 do 18.00. 
Slavnostní štědrovečerní mše svatá pro 
děti bude ve středu 24. 12. v 16.00.

Laďa Banďouchová
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Živý růženec

Setkání společenství živého růžence bude 
v pondělí  8. 12. po večerní bohoslužbě. Na 
všechny se těší

Ludmila Růžičková 

Ekonomická rada farnosti – ERF
Po volbě a jmenování nové pastorační rady 
farnosti přistupujeme k ustanovení ERF. 
Prvním krokem byla volba jednoho z čle-
nů PRF za člena ERF. Na zasedání PRF 23. 
11. byl zvolen Petr Novák. (Více viz zápis z 
PRF v tomto Kobylístku – pozn. redakce) 
„ERF je pomocný a poradní orgán fará-
ře. Při správě majetku dbá předpisů CIC, 
rozhodnutí ČBK, zvláštních směrnic Ar-
cibiskupství pražského i civilních obecně 
závazných právních předpisů. ERF je nápo-
mocná při zajišťování zdrojů příjmů, posu-
zuje nutnost a opodstatněnost výdajů far-
nosti, kontroluje hospodaření s financemi.
Základem hospodaření farnosti je schvá-
lený finanční rozpočet. Pro každé účetní 
období (kalendářní rok) jej zabezpečuje fa-
rář ve spolupráci s ERF. Po skončení roku 
vhodným způsobem informuje o výsled-
cích hospodaření.
Složení ERF: předseda – farář, 1 člen PRF, 
2-4 členové jmenovaní farářem dle jeho 
osobního zvážení. Mandát členů trvá 3 
roky.
Právo kontrolovat činnost ERF má diecéz-
ní biskup, generální vikář, ekonom diecé-
ze, příslušný okrskový vikář a vizitátor 
farnosti, případně jimi pověřené osoby“.
Tolik ve stručnosti výtah ze stanov ERF 
Arcibiskupství pražského.  
Prosím o modlitbu za dobrý výběr členů 
ERF a její „zabíhání se“.

P. Josef Brtník

Salesiánská rodina se představuje

Milí farníci, rádi bychom vás v lednu, v mě-
síci oslavy svátku sv. Jana Boska a v roce, 
kdy si budeme připomínat výročí 200 let 
od jeho narození, pozvali v rámci cyklu 
Středy plné vědy na přednášky a besedy 
o jednotlivých složkách Salesiánské rodi-
ny. Více byste se tak mohli dozvědět o ži-
votě a poslání salesiánů (SDB), salesiánek 
(FMA), salesiánů spolupracovníků (ASC), 
ale také dalších složek např. o Volontári-
ích dona Boska (VDB) nebo o nazarénech 
z Kontemplativní fraternity Marie z Naza-
reta (FCMN). Jednotlivých témat by se ujali 
P. Martin Hobza, s. Helena Křenková, man-
želé Pavel a Veronika Semerádovi a Tomáš 
a Pavla Redlichovi. Program by probíhal ve 
středy 14., 21. a 28. ledna ve farním sále od 
19.15. Další podrobnosti vám přineseme v 
lednovém vydání Kobylístku.

Tomáš Redlich     

HC Tookani Kobylisy
Čtenáři Kobylístku, víte, kde se dá učit se 
být dobrým příkladem pro ostatní, nechá-
vat vyniknout slabší, hlásit se k etickým 
životním hodnotám a kde hlavní motivací 
mého snažení je radost moje i všech, kteří 
mě sledují? No přece na hokeji!
Výše zmíněné hodnoty nejsou převzaté 
z nějaké duchovní příručky, ale z etické-
ho kodexu hráče Křesťanské amatérské 
hokejové ligy (KAHL), ke které se letošní 
podzim přidal i zbrusu nový tým, tvořený 
(nejen) farníky od svaté Terezičky. Ačkoliv 
mnozí z nás rádi honí puk po ledě už dlou-
hou dobu (začínali jsme se scházet před 
lety ještě na legendární „nudli“ na Štvani-
ci), do ostrých zápasů plných nečekaných 
zvratů (zejména na bruslích), tvrdých sou-
bojů (třeba s dvířky na střídačku) a krás-
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ných gólů (dali jsme zatím 5) vstupujeme 
poprvé. Mezi šesticí existujících klubů 
z královéhradecké diecéze jsme prvním 
pražským týmem a letošním jediným no-
váčkem. To ovšem neznamená, že bychom 
neměli žádné ambice, elán nebo málo na-
broušené brusle. Jediné, co nám snad za-
tím k úspěchům schází, je dostatečně ši-
roký tým. Tak pokud nás chcete podpořit, 
jste vítáni jak na ledě, tak v hledišti. 

Za HC Tookani Kobylisy
Jiří Podval

Kobylisy k Vánocům (na Youtube)
Jako dárek k Vánocům pro všechny farní-
ky (též „příznivce a dobrodince“) se koneč-
ně podařilo zprovoznit na Youtube první 
nahrávku našeho kytarového hraní. To se 
uskutečnilo již před dvaceti lety 23. října 
1994. Tehdy to bylo „live“ při dvou neděl-
ních mších, na deváté celebroval otec Vý-
voda, na půl jedenácté otec Topinka, a byli 
oba k našemu zpívání a nahrávací techni-
ce vysoce tolerantní. 
Podkreslující fotografie ze života naší far-
nosti jsou ovšem z doby současné a za je-
jich uspořádání a vložení do nahrávky moc 
děkuji, Pavle, protože sám bych to urči-
tě nedokázal. Původní kazety a cédéčka 
s nahrávkami z roku 1994 byly již dávno 
rozprodány. Ale kdo se již k nim nedostal 
a chce je pouštět třeba dětem či vnouča-
tům nebo i sám sobě, může si celé to naše 
tehdejší rytmické zpívání stáhnout od ny-
nějška na internetu: https://www.youtube.
com/watch?v=enee4hSLWCk
PS: A pro fajnšmekry jako bonbonek ryt-
mické Loretánské litanie (původně od 
skupiny Giovanni):  https://www.youtube.
com/watch?v=xJeu2RpKMzE

Prokop Remeš

Audit v bance Lásky

Vzpomínáte si, milí senioři (muži i ženy), 
na naši Seniorskou banku Lásky? Je to 
už sedm let, a tedy vhodný čas na kont-
rolu našich kont pro ty, kteří ukládají do 
naší banky. Jak tedy vypadají naše konta, 
co se týče šetření z lásky všemi negativní-
mi projevy vůči komukoliv, i vůči nám sa-
mým? Jak vypadá naše konto nekritiky, 
neposuzování, nepomlouvání, nehovoření 
o chybách druhých lidí a nenadávání? Ře-
šili jsme to modlitbou? V případě, že jsme 
někde zůstali dlužni, poprosme P. Marii 
Lasalettskou – Smiřitelku a patronku naší 
Seniorské banky Lásky o možnost splatit 
dluh např. dobrou svátostí smíření a tak z 
výtěžku připravit pro jejího syna Ježíše dá-
rek k jeho narozeninám o Vánocích. Přeji 
všem seniorům, dárcům i dlužníkům, ale i 
všem lidem krásné Vánoce a pravou radost 
z vědomí, že nás Bůh nesmírně miluje, a ať 
je to na nás vidět.

Olga Lukešová

Výstava starých pohlednic kostelů
Letošní podzimní setkání seniorů nad sta-
rými místopisnými pohlednicemi se usku-
tečnilo dne 9. listopadu. Tématem „výletu“ 
byly kostely a kaple z okolí Prahy. Přítomní 
byli nejdříve seznámeni slovem i obrazem 
s tím, jak vlastně pohlednice vznikla a jak 
se vyvíjela technika jejich výroby a průbě-
hu času.
Dobové pohlednice jednotlivých kostelů a 
kaplí z období kolem roku 1900 byly dopl-
něny textem, který seznamoval s historií 
těchto sakrálních staveb. Ale nešlo jenom 
o tzv. „suchá, nezáživná“ data, ale i o le-
gendy, pověsti a další zajímavosti, které se 
k příslušnému kostelu či kapli váží. A tak 
se všichni mohli seznámit s tím, jak třeba 
vypadal hrad Karlštejn před přestavbou 
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učiněnou na přelomu 19. a 20. století archi-
tektem Josefem Mockerem, že drahokamy 
a jejich barvy, které byly použity při vý-
zdobě karlštejnské kaple sv. Kříže nejsou 
náhodné, v jaké kapli jsou uloženy ostat-
ky Albrechta z Valdštejna, že hrad Bezděz 
byl i významným poutním místem, jak vy-
padalo okolí kostela sv. Fabiána a Šebesti-
ána na Živohošti před zatopením Slapskou 
přehradou, že ostatky rodičů sv. Terezie z 
Lisieux, manželů Martinových, byly ulo-
ženy roku 2013 do oltáře klášterního kos-
tela Nejsvětější Trojice ve Slaném, ale 
například také i to, že první hromosvod in-
stalovaný na kostel byl umístěn na kostele 
sv. Martina v Líbeznících.
Výstava se setkala s kladnou odezvou a 
značným zájmem. Příště se vydáme spo-
lečně na Svatou Horu. Toto věhlasné pout-
ní místo si přiblížíme nejenom starými 
pohlednicemi, ale hlavně širokou škálou 
svatých obrázků.                 Jiří Janák

Vánočky a cukroví z Nemocnice Pod 
Petřínem
Kongregace Milosrdných sester sv. Karla 
Boromejského spolu s Nemocnicí Milosrd-
ných sester sv. Karla Boromejského nabízí 
opět prodej vánoček a vánočního cukroví: 
vánočka  50 Kč, 0,5 kg cukroví 175 Kč, 1 
kg cukroví 350 Kč. Objednávky prosím do 
11. 12. na e-mail: gregora@nmskb.cz nebo 
na tel. 233 543 914 v době 18-20 hod. V ob-
jednávce prosím uvést jméno, tel. kontakt, 
množství.  Prodej cukroví se uskuteční 14. 
12. po bohoslužbě mezi 10.10-10.30 v pro-
storu před vstupem k salesiánům.
Prodej vánoček se uskuteční 21. 12. po bo-
hoslužbě mezi 10.10-10.30 na stejném mís-
tě. Prosím zákazníky, aby si při prodeji při-
pravili přesnou částku v hotovosti.

Zbyněk Gregora
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Po stopách svaté Ludmily 

Probudili jsme se do pošmourného rána 
- osmého listopadu. Ale jak už to v životě 
bývá, tak i na této pouti rodin na histo-
ricky slavné místo Tetín se nečekaně vy-
houplo slunce a neopustilo nás až do na-
šeho návratu domů. Zkrátka nemusí být 
vše takové, jak se to zpočátku jeví.  I když 
jsme se sešli ve velmi skromné sestavě, 
dobrá nálada, ke které jistě přispěl hezky 
připravený program P. Ladi Banďoucha a 
sestřičky Jany, s námi putovala také po ce-
lou dobu. V počtu sedmi dospělých a pěti 
dětí jsme vlakem odjeli do Berouna. Odtud 
jsme za krásného a nečekaně teplého po-

časí vyrazili na pěší pouť na tetínské hra-
diště. Cestou jsme si zkusili mluvit „sirko-
vou řečí“, zahráli si vybíjenou, hledali jsme 
potravu pro ježky a poprali se s hádanka-
mi. V kostele sv. Ludmily jsme poté sla-
vili společnou, téměř rodinnou, mši sva-
tou s místními sestrami. Následně jsme si 
u nich na faře opekli buřty. Nasytili jsme 
naše žaludky, ale také oči krásnými pohle-
dy na Berounku, pestrobarevné listy a zvl-
něnou krajinu Českého krasu.  „Medaili za 
statečnost“ dostává sestra Jana, která beze 
slova, a jako vždy s úsměvem, zvládla ce-
lou trasu a ještě pro nás připravila hezkou 
„ježčí  hru“. Už aby tu bylo jaro a s ním dal-
ší výlet!     Lucka Jelínková
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Prožívání církve
Církev je „stvořena“ podle obrazu trojjediného Boha

Věčný Otec podle zcela svobodného a 
tajemného záměru své moudrosti a dob-
roty stvořil celý svět a rozhodl se po-
vznést lidi k účasti na božském životě. 
Neopustil je ani po jejich pádu v Adamovi. 
„Předzvěděl a předurčil, aby byli ve shodě s 
obrazem jeho Syna, aby tak on byl prvním z 
mnoha bratří“ (Řím 8,29). A stanovil, že ty, 
kteří uvěří v Krista, svolá vjedno ve svaté 
církvi. Ta byla už od počátku světa předob-
razována a podivuhodně připravována v dě-
jinách izraelského národa.
Přišel tedy Syn poslaný od Otce.  Když bylo 
dokončeno dílo, které dal Otec na zemi Sy-
novi vykonat, byl v den Letnic seslán Duch 
svatý, aby stále posvěcoval církev, a věřící 
tak měli skrze Krista v jednom Duchu pří-
stup k Otci. Tak se celá církev ukazuje jako 
„lid sjednocený působením jednoty Otce i 
Syna i Ducha svatého“ (LG 4)

Romano Guardini začíná své meditace o 
církvi následujícím konstatováním:
„Církev je útvar, který provází vše lidské a 
svou zvěstí klade velké nároky na rozum a 
vůli člověka. Od doby, kdy před 2000 lety 
vstoupila do dějin, byla otřásána všemi 
konflikty dějin a projevily se na ní všechna 

lidská pochybení. Podle všech zákonitostí 
dějin by se takovýto útvar musel dříve nebo 
později rozpadnout. Církev ale nezanikla. 
Tato skutečnost opravňuje k víře v založení 
a udržování církve něčím, co je mimo lidské 
chápání…“
V její existenci, působení a skutcích je na-
blízku sám Bůh. Na její tváři se odráží světlo 
Kristovo, aby lidé všech dob měli světlo živo-
ta. Toto neskutečné hluboké tajemství círk-
ve se stane ještě zjevnějším, když se v LG 2-4 
původ církve odvozuje od věčného rozhod-
nutí trojjediného Boha pro spásu světa.

Koncil začíná tyto podivuhodné výkla-
dy uvedením věčného Otce a stvořením 
světa. 
„Věčný Otec stvořil celý svět podle zcela 
svobodného rozhodnutí, ze své moudrosti, 
dobroty a lásky. A protože láska je výsostně 
osobní jednání, věčný Otec ustanovil jako 
střed a korunu stvoření člověka, který si 
jako bytost osobní může Boží lásku uvědo-
mit a svobodně na ni odpovědět. Dar svobo-
dy nutně zahrnuje i riziko lidského rozhod-
nutí proti Bohu. Hříchem se člověk oddělil 
od zdroje života. Že po hříchu vůbec ještě 
žije, je jen díky neustálé Boží péče o něj. Celé 



prosinec 2014 13

CírKEv – spolEČEnství svolávanÉ pánEM 

dějiny staré smlouvy jsou stále novým zjevo-
váním vůle Boha zachránit člověka.

Po jasných slovech o původu církve ve 
věčném rozhodnutí trojjediného Boha 
zachránit lidi  
mluví koncil o dějinném založení církve v ži-
votě, slovech i činech Ježíše Krista. Tam, kde 
lidé poslechnou Syna, tam vzniká církev, 
pak se Boží království rozšiřuje ze vzkříše-
ného Krista na lidi. To ohlásil sám Ježíš svým 
slovem: „Až budu ze země vyvýšen, potáhnu 
všechny k sobě.“

Církev je společenství svolávané Pá-
nem! 
Nevzniká z lidského zájmu a iniciativy, ale 
tam, kde jsou lidé zasaženi Ježíšovým slo-
vem a svátostně zapojeni do jeho nového 
bytí: „Těm, kdo uvěřili v jeho slovo, dal moc 
stát se Božími dětmi.“
„Když bylo dokončeno dílo, které dal Otec 
vykonat Synovi na zemi, byl v den Letnic 
seslán Duch svatý, aby stále posvěcoval cír-
kev a věřící tak měli skrze Krista v jednom 
Duchu přístup k Otci“ (srv. Ef 2,18). V této 
hutné větě je vlastně zpřítomněna celá udá-
lost spásy.

K základním událostem života, smrti 
a vzkříšení Ježíše Krista přistoupila o 
Letnicích nová událost: vylití Ducha 
svatého jako vrcholného daru Božího: 

„Všichni byli naplněni Duchem svatým“ (Sk 
2,4). Tato nová zkušenost učedníky od zá-
kladu proměňuje. Z pouhých Ježíšových 
stoupenců se stávají apoštolové a svědkové. 
A jeho silou jsou naplněni všichni, kdo uvě-
ří v jejich slovo. Duch svatý, který způsobil 
vtělení Božího Syna, pokračuje nyní v jeho 
příchodu a vtělení v církvi.
Duch svatý, který přebývá v církvi a věřících 
jako v chrámu, dělá církev tím, čím ve své 
podstatě je: univerzální svátostí spásy, trva-
lým a viditelným znamením Boží přítomnos-
tí a Božího působení ve světě. 

Číst Lumen Gentium a meditace k němu 
Ervina Kellera „Velké tajemství církve“ 
je velkým dobrodružstvím v setkání s 
Bohem trojjediným v církvi neustále 
činným. 

Zvu vás k tomu výzvou k zamyšlení: Co pro 
mne znamená, když se při bohoslužbě 
jako pozdrav vyslovuje přání: „Milost 
našeho Pána Ježíše Krista, láska Otco-
va a společenství Svatého ducha ať je s 
vámi se všemi“?

Z nočního rozjímání se s vámi o toto dobro-
družství dělí 

P. Josef Brtník
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Úterky u Terky v říjnu
Všechny mladé zveme na Úterky. Začínáme 
mší svatou v 18.30. Malé skupinky budou 2. 
a 16. 12. Na velký Úterek se můžete těšit 9. 
12., kde uslyšíme: „Tipy, rady, triky Ládi Ban-

ďoucha.“ Sejdeme se opět v lednu 6. 1. 2015. 
Přejeme vám požehnaný advent a ještě po-
žehnanější Vánoce;).

Veronika Kašparová

Adven´t stop 5. – 7. 12.
Všechny mladé zveme na Úterky. Začínáme 
Všechny mladé zveme na duchovní impulz v 
adventu, tzv. Adven´t stop. Pojedeme mimo 
Prahu a během víkendu se budeme zamýšlet 
nad duchovním tématem, bude možnost zti-

šení, svátosti smíření či přímluvné modlitby, 
těšit se můžete i na workshopy, teambuil-
dingové aktivity a mnoho dalšího. Přihlašuj-
te se na farním webu v sekci Akce. Těšíme se 
na vás!           Jeník Kabelka

Setkání ministrantů
Ráno v sobotu 15. listopadu, asi kolem 8. ho-
diny, se sešla před vrátnicí parta ministran-
tů a dokonce i pár maxistrantů, kteří zamí-
řili na Hrad. Cesta metrem byla veselá. Když 
jsme dorazili, čekalo nás uvítání, registrace 
a následovala i hostina, během které nás 
organizátoři seznámili s programem. Zjistili 
jsme, že nejvíc ministrantů bylo od nás, a to 
34. Po hostině se všichni ministranti oblékli 
a vyšli v průvodu, ke kterému se připojili i 
kněží s biskupy. Na průvod tradič-
ně dohlížela Hradní stráž v souhře 
s policií. Mše byla na počest svaté 
Anežky a 25. výročí Sametové revo-
luce. Svou účastí nás poctil i vati-
kánský legát vyslaný papežem.
Po tradičním gulášku, na který jsme 
se hladově vrhli, jsme byli rozděle-
ni do skupin pojmenovaných podle 
svatých (např. svatý Vojtěch, svatá 
Anežka, svatý Václav….) a začali 
jsme soutěžit na stanovištích s růz-
nými úkoly. Třeba pantomimické 
předvádění a zároveň hádání (ne 
sice lovu na medvěda), ale různých 

činností nebo předmětů nalézajících se v 
prostoru kostela a fary.
V pozdním odpoledni se někteří organizátoři 
vydali sčítat body, jiní ukázali ministrantům 
betlém v životní velikosti. Po návratu od bet-
léma již tu bylo vyhodnocení, svatá Anežka 
bodovala se zlatou medailí! Následně jsme 
odfrčeli směrem Kobylisy již poměrně vyřá-
dění , a tedy v klidu :o)    František Čapla
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taizÉ - praha 2014/2015

Kdo je ochoten přijmout na setkání Taizé 
mladé lidi pod svoji střechu, 
ať vyplní on-line formulář na našich far-
ních stránkách. Kdo už ubytování nabídl a 
je ochoten přijmout mladých víc (opravdu 

nepotřebují postele), ať to napíše mailem na 
adresu níže. Za ubytovatele  děkuje 

Martin Hobza
http://terezicka.cz/dny-duvery/  

kobylisy@sdb.cz

Ne, je to přece 
POUŤ 

DŮVĚRY!

A nebojíš se pustit 
domů cizí lidi?

Žádný problém. Všichni budou mít karimatky a 
spacáky, počítají s tím, že budou spát na zemi. 
Komunikace se taky neboj, dobří lidé se vždy 
domluví. Bude tu spousta Slovanů, s těmi si 

přece rozumíme. K vám přijdou vždy večer. Ráno 

Asi jo, nabídli 
jsme 4 místa. Původně jsme se chystali 

na chalupu, ale vzpomněl jsem si, jak 
nás v prosinci 1993 jely od Terezičky 2 plné 

autobusy mladých na takové setkání do 
Mnichova. Bylo to výborné. Vpomínám 

na pohostinnost rodiny, u které jsem 
bydlel. Na chalupu pojedu ještě 

mockrát, toto je ale vzácná 
příležitost, kterou si 
nenechám ujít. 

Říkala 
mi Lucka, 
že u vás po 

Vánocích 
budou bydlet 

mladí, co 
přijedou 
na Taizé 

My sice máme volný pokoj, ale 
nejsou tam postele. Neumím žádný 
světový jazyk a určitě nebudu mít 

čas starat se čtyři dny o hosty.

Skoro jsi mě přesvědčil. Možná bych 
s nimi poslal i naše kluky do těch 

Letňan. Kde to mám nahlásit?

Formulář pro 
hostitelské rodiny 

je u zpovědnic. 
Taky na webu 

www.terezicka.cz, 
nebo v Kobylístku 
tady pode mnou.

jim nabídneš jednoduchou 
snídani a po ní odejdou na 
modlitby k Terezičce. Přes 

den o nich neuslyšíš. Budou 
mít program v Letnanech 
nebo někde po Praze. A na 

Nový rok je pozveš na oběd.
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Devadesátá léta
Rok 1997; 98 – opět návrat na základnu za 
Dolním Žandovem. Jiné místo v klínu lesa. 
Výhled na Slavkovský les a jeho nejvyšší 
bod Lesný. Vařil nám profík: pan Mališka, 
otec dvou skautíků. Máme další nové činov-
níky. Ondřeje Zavadila – Skokana a  Tadeáše 
Nováka. Náš zahraniční oddíl v Mnichově, 
který vede salesián otec Jiří Kopic má 12 čle-
nů.  Opět jsme pomáhali na senech pro koně 
našeho Harryho, na jehož pozemcích jsme 
tábořili. A také mohli jezdit na jeho koních. 
Skvělé.
A je tu zase touha starších kluků po jiné lo-
kalitě. Pravdou je, že ti nejvěrnější byli v Žan-
dově  5x. A další rok 1999 domluva s lidovci z 
Vamberka a půjčení jejich tee pee  tábora po 
jejich běhu za obcí Bohousová. Poprvé jsme 
usínali u ohýnku vprostřed stanu. Od těch 
dob máme i na našich táborech típka. Ve 
velikosti průměru 6 m se tam do kruhu ve-
jde 6 dospělých a nebo 8 vlčáckých postelí. 
Horší je udržet pořádek. Po týdnech topení 
je vše řádně uzené. Ale otevřený oheň za to 
stojí. Po 2 týdnech v tee pee jsme připravi-
li týdenní puťák po Orlických horách. Spali 
jsme také u dělostřeleckého srubu z váleč-
ného opevnění. Nechali se pronikat krásou 

tohoto pohraničí a bystřiny Orlice. Kolem 
jejího toku jsme putovali. V té době místní 
divočina nebyla vůbec turisticky dotčená. 
Mimo občasných setkání s pohraničníky 
či lesníky jsme nepotkávali vůbec nikoho. 
Neuvěřitelně lidsky pusté. Pravá romantika 
s hlubokým poznáváním nutné vzájemné 
pomoci.  Když se něco neudělalo pořádně, 
nebo leností opomenulo, vše se nepříjemně 
projevilo a postihlo všechny. Spali jsme pod 
velikou laminátovou plachtou.
Kluci na minulém stanovišti nechali úvazy. 
Při další noci přišla bouře s větrem a všichni 
byli mokří. Na bouři se dobře dívá z okna a 
sucha. Když jste v lese, daleko od vesnice a 
teče vám za krk, fouká a je vám zima, při-
jdou i slzičky. Tam jedině pravé bratrské 
kamarádství si dokáže udělat legraci z pro-
žívaného srabu. Otočit dorážející smutek 
na naději příštího slunného  jitra. K utužení 
vztahů je to k nezaplacení. Tam se ukáže, že 
jeden je k práci, druhý umí rozesmávat, třetí 
se postará o teplý nápoj a papání pro bliž-
ního; čtvrtý dokáže naslouchat a pohladit. 
Každému z nás je vždy líto, že je po táboře. Je 
nám spolu dobře.

Karel Sláma
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Malování na textil
Klub maminek SKM zve všechny zájemce na 
výtvarný seminář „Tvoření elegantních ta-
šek“, který proběhne v úterý 2. 12. od 9.30 v 
SKM (klubovna keramiky).  Budeme malovat 
na látkové tašky, v případě zájmu je možné 
si přinést na ozdobení vlastní tričko. Hlídá-
ní dětí bude zajištěno v klubovně U Hrocha. 

Cena za seminář je 50 Kč. Tašku je možné si 
u nás zakoupit. Na seminář je potřeba se při-
hlásit. Lektorka: Markéta Hanáková, FMA. 
Kontakt:  Eva Klimánková, klubmaminek@
skm.cz, tel.: 777 182 712.

Eva Klimáková

Výroba broží
Zveme majitelky šikovných rukou na výtvar-
ný seminář pod vedením Květy Mrázkové - 
výroba broží z filcu a organzy. Uskuteční se 
6. 1. 2015 od 9.30 v SKM. 

Přihlášky a informace: Eva Klimánková, 
klubmaminek@skm.cz, tel.: 777 182 712..

Eva Klimáková

Jak si vybrat školu
Centrum pro rodinu SKM a vzdělávací spo-
lečnost Scio zve všechny rodiče na seminář 
Jak si vybrat školu. Seminář se uskuteční v 
úterý 13. 1. 2015 od 18.00 v klubovně U Hro-
cha. Účastníci se seznámí s možnostmi vzdě-
lávání v dnešní době, včetně alternativních 
vzdělávacích proudů s jejich výhodami i rizi-

ky. Seminář se bude věnovat i tomu, jak fun-
guje klasická škola a jak se v ní orientovat, 
na co má rodič právo a co po něm naopak 
může škola požadovat. Cena za seminář: 100 
Kč. Přihlašování a další informace na tel. 733 
143 069, blanka.malcova@skm.cz

Blanka Malcová

Kurz efektivního rodičovství
Centrum pro rodinu SKM pořádá od ledna 
2015 Kurz efektivního rodičovství. Jedná se 
o osm setkání, na kterých se rodiče podrob-
ně seznámí s problematikou výchovy svých 
dětí, diskutují o výchovných problémech 
a pod vedením zkušeného lektora si osvojí 
praktické metody a nové podněty pro vý-
chovu. Kurz bude probíhat od čtvrtka 15. 1. 
2015, každý týden, vždy od 18.15 v klubovně 

U Hrocha. Lektorkou bude Mgr. Štěpánka 
Vojtěchovská. Účastnický poplatek je 1.600 
Kč. Na kurz je potřeba se přihlásit nejpozdě-
ji do 10. 1. 2015 Kontakt: blanka.malcova@
skm.cz, tel.: 733 143 069. Bližší informace na 
www.strediskokobylisy.cz (Centrum pro ro-
dinu/kurzy a semináře).

Blanka Malcová
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Program Rinaldi – POZNEJ EVROPU JINAK
Rád zažíváš něco nového?
Chtěl by ses seznámit se salesiánskou 
mládeží ze zahraničí?
Rád bys poznal, jak to chodí u salesiánů 
jinde v Evropě?
Chtěl by ses zdokonalit v anglickém ja-
zyce a zároveň osobně povyrůst?
Pokud tě tyto otázky zaujaly, tak máme něco 
pro tebe – program Rinaldi!
Program Rinaldi zprostředkovává mladým 
lidem salesiánské aktivity v zahraničí. Mů-
žeš se stát účastníkem mezinárodních tábo-
rů nebo také vedoucím na zahraničním tá-
boře a získat tak mnoho nových zkušeností 
i kamarádů ze všech koutů Evropy. Jedná se 

o krátkodobé akce v rozsahu 1–2 týdnů (vý-
jimečně déle).
Jak na to? Na stránkách Rinaldi (http://
www.sadba.org/programy/rinaldi/) najdeš 
přihlášku, kterou je třeba vyplnit nejpozději 
do 15. února 2015. Do konce února se pak 
dozvíš, jak výběr na danou aktivitu dopadl. 
Rozhodně si neříkej, že se nikam nepřihlá-
síš, protože je Rinaldi určitě vždy přeplněn! 
Každý má šanci! Další informace nalezneš 
na našich stránkách (viz výše), nebo napiš 
na rinaldi@sadba.org
Těšíme se na tebe! Za celý eurotým 

Marie Plešková-Jakubcová (Kubík)

Benefice pro Salesiánské středisko mládeže v Pra-
ze – Kobylisích
Benefice pro Salesiánské středisko mládeže 
se staly tradicí a zájem o ně se stále zvyšuje. 
To dokládá i téměř ihned vyprodané vstu-
penky na koncert Jazz Bandu České filhar-
monie (20. 10. 2014) a koncert Václava Hu-
dečka (1. 12. 2014).
Nový rok 2015 otevřou hned dvě benefice, 
které se budou konat v lednu a únoru. Na 
prvním z nich vystoupí celá Špačkova rodi-
na a moderování se opět ujme moderátor 
České televize Pavel Anděl. Koncert se bude 
konat v pondělí 26. ledna 2015 v 19.00 hod v 
Salesiánském divadle. 
Další koncert se připravuje na úterý 24. úno-
ra 2015 v 19.00 hod v Salesiánském divadle 
a vystoupí na něm již po třetí Smyčcové 
kvarteto českých filharmoniků pár dní před 
svým odletem do Japonska. (Účinkují: Josef 
Špaček jun., Milan Vavřínek, Jan Šimon a Jo-
sef Špaček sen.) 

Na jaro – duben nebo květen 2015 plánuje-
me vystoupení čtyř výjimečných cellistů – 
Prague Cello Quartet. 
Všichni hudebníci, kteří u nás na beneficích 
vystupují, se vzdávají práva na honorář, a 
proto všechny vaše dary, platby za vstupen-
ky, pomáhají zabezpečit naši činnost a akti-
vity s dětmi a mládeží v Salesiánském stře-
disku mládeže, o.p.s. 
Vstupenky na obě benefice se začaly prodá-
vat od 1. 12. 2014 na vrátnici Salesiánského 
centra a je možné je zakoupit každý všední 
den od 9.00 – 20.00 hod. (Od 12.00 – 12.30 je 
polední pauza na oběd) Cena jedné vstupen-
ky je 200,- Kč.  
Děkujeme za vaši pomoc a podporu naší čin-
nosti. 

Eva Špačková
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Salesiánské středisko – ohlédnutí za uplynulým 
rokem
Blíží se konec roku a s ním pomalu čas bilan-
covat – nejinak tomu je i Salesiánském stře-
disku mládeže, pro které je začátek nového 
roku opravdu přelomový. Rád bych proto 
také vám přednesl stručnou „zprávu“ o tom, 
jak si Středisko vedlo a co plánuje nadále.
Podařilo se nám nepolevit, nezmenšit svou 
činnost. Možná to může znít minimalisticky, 
ale pro každou organizaci, která žije přede-
vším z grantů a drobných, či větších darů, to 
je úspěch. Všechny projekty, které byly na-
startovány v minulosti, pokračují dále. Jen 
pro ilustraci několik čísel: Oratoř v letošním 
roce navštívilo 590 dětí, do kroužků se je-
nom od září zapsalo na 335 dětí, v létě s námi 
prožilo na táborech část prázdnin 250 dětí, 
klub Vrtule eviduje 100 uzavřených smluv o 
poskytování sociální služby, zaměstnanci te-
rénního programu oslovili 580 mladých lidí, 
centrum pro rodinu rozšířilo své programy o 
cvičení maminek s dětmi a nové semináře.
Znovu jsme definovali poslání Střediska a 
aktualizovali jsme naše základní dokumen-
ty. I když by se mohlo zdát, že je to úspěch 
spíše úřednického charakteru, mám za to, 
že je důležitý. Lidé ve Středisku vědí, co 
chtějí, a mohou táhnout za jeden provaz. 
Naše poslání je: Pomáhat mladým lidem růst 
a přebírat odpovědnost za svůj život. Touto 
myšlenkou se chceme řídit a k její realizaci 
zveme i další lidi, kterým naše poslání připa-
dá sympatické.
Absolvovali jsme strategické plánování, což 
byl proces, během kterého jsme si s kolegy 
lámali hlavu nad tím, jak co nejlépe v příš-
tích třech letech realizovat a rozvíjet služby 
pro mladé lidi. Rád bych poděkoval všem ko-
legům, kteří si s tímto plánem dali práci a 
kteří jej houževnatě realizují.
Podařilo se nám registrovat terénní program 

jako novou formu sociální služby. Některé 
programy Střediska jsou zaměřeny více na 
děti, které mají zájem navštěvovat pravi-
delnou činnost, na děti, které mají zázemí 
v rodině, jež jim dává podporu v jejich se-
berozvoji (kroužky atd.). Jiné programy cílí 
více na ty mladé lidi, kteří propadávají sítem 
a zůstávají s partou nebo sami na ulici – prá-
vě pro ně klub Vrtule nabízí terénní sociální 
služby. Tyto služby máme od letošního roku 
registrované i v terénní formě – to zname-
ná, že naši pracovníci 4x v týdnu odpoledne 
vyrážejí do ulic sídlišť Prahy 8 (sever), aby 
tyto mladé lidi kontaktovali a začali s nimi 
pracovat.
Touto dobou také finišují přípravy na pře-
dávku ředitelské židle Salesiánského stře-
diska. Velké díky patří Michalu Svobodovi, 
který Středisko 6 let dobře vedl.
K hodnocení roku by se dalo psát ještě mno-
ho. Pro nás je v tuto chvíli podstatný také 
výhled do dalšího roku, který ukáže, nako-
lik jsou projekty našeho Střediska opravdu 
životaschopné: Se změnou financování círk-
ví, která vedla k ukončení veškeré podpory 
Střediska ze strany Arcibiskupství praž-
ského, před nás přichází otázka, jak udržet 
všechny naše projekty, nebo jak je nastavit 
nově. V příštím roce budeme mnohem více 
závislí na příspěvcích lidí, kteří naše služ-
by využívají. Zároveň budeme také prosit o 
podporu všechny příznivce našeho díla, kte-
rým není jeho osud lhostejný. 
Budeme rádi, pokud se nás rozhodnete 
podpořit i vy. Způsobů je několik: Prosíme 
o modlitbu za nás a mladé lidi, kteří k nám 
chodí. Prosíme o dobrovolnickou pomoc – 
buď při jednorázových akcích, nebo dlou-
hodobého charakteru. Prosíme o finanční 
podporu.

zprávy z sKM, sasM a sadBy 
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Jak bude vypadat budoucnost salesiánské 
práce v Kobylisích, závisí na vůli Boží a na 
našem přičinění. Děkuji všem, kteří se spolu 
s námi modlí, pro mladé pracují a také všem, 
kteří nás podporují.

Václav Jiráček

Jak finančně podpořit Salesiánské stře-
disko mládeže:
Zasláním daru na č. ú. 27-7436400277/0100. 
Do zprávy pro příjemce uveďte prosím svůj 
kontakt, abychom vám mohli vystavit potvr-
zení o přijetí daru.

Zasláním dárcovské SMS (DMS) ve tvaru 
DMS ORATOR nebo roční DMS podporou 
ve tvaru DMS ROK ORATOR na číslo 87 
777. Cena jedné DMS je 30 Kč. Salesiánské 
středisko obdrží 28,50 Kč. Při roční podpo-
ře Vám každý měsíc po dobu jednoho roku 
bude automaticky odečtena částka 30 Kč. 
Více na www.darcovskasms.cz.
Další informace:

Václav Jiráček, SDB – stredis-
ko@sdb.cz, tel: 731604362

Eva Špačková – spackova@
sdb.cz, tel: 732938172
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farní Charita

Tříkrálová sbírka 2015 
Milí koledníci a dobrovolníci, vážení rodiče, 
v letošní tříkrálové sbírce se v celé ČR vybra-
lo 82.752.129 Kč. Díky všem, co byli do sbír-
ky zapojeni, od koledníků, rodičů koledníků, 
vedoucích skupinek až po koordinátory, ty, 
kdo se za sbírku modlili,  a také ty, co nám 
přispěli. Pomohlo se tak potřebným od dětí s 
maminkami v nouzi, nemocným, se zdravot-
ním postižením, seniorům, sociálně potřeb-
ným... Tříkrálová sbírka není jen o vybírání 
peněz, ale hlavně o tom, lidem připomenout 
dávné poselství Tří králů. Přinést jim lásku, 
pohodu a naději.
V příštím roce se sbírka uskuteční od 4. 1. do 
11. 1. 2015. Sbírka bude probíhat jako v mi-
nulých letech. Nejdříve zkusíme obvolat ro-
diče koledníků, kteří se již sbírky zúčastnili. 
Pak budou sestaveny skupinky pod vedením 
zkušených vedoucích, kteří dohlédnou na 
děti.

Koleduje se většinou u metra Kobylisy a Lá-
dví. Některé skupinky také chodí koledovat 
po domech. Děti zpívají písničky a pěkné je, 
když zahrají i na nějaký hudební nástroj. 
Oblečeny jsou v kostýmech Tří králů, které 
máme u nás ve farnosti k dispozici. Peníze se 
vybírají do zapečetěných kasiček. 
Vybrané peníze půjdou na: pomoc rodinám  
a matkám s dětmi, pomoc lidem  a rodinám 
v nouzi, seniorům, lidem se zdravotním po-
stižením, podporu nových farních charit  v 
pražské arcidiecézi, nemocnice Arcidiecézní 
charity Praha v Ugandě.
Prosím, kdo se bude chtít zúčastnit jako ko-
ledník, vedoucí, případně kdo chce pomoci 
při koordinaci sbírky, aby se hlásili na můj 
email rehazuza@seznam.cz nebo na telefon: 
775011489. Díky.

Zuzka Řeháková
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pastoraČní rada farnosti

Setkání pastorační rady farnosti dne 23. 11. 
„Ještě před pár lety jsem velký smysl ekonomické rady v naší farnosti neviděl a její 
potřebu jsem jako naléhavou necítil, protože jako salesiáni zde máme svého ekonoma. 
Ale nyní – zejména po setkání zástupců farností s ekonomem Arcibiskupství pražského 
– to vidím jako velmi naléhavé a potřebné,“ uvedl Josef Brtník k otázce ekonomické 
rady farnosti, která byla stěžejním bodem listopadového setkání pastorační rady.
Farář referoval pastorační radě o pracovním 
setkání s Michaelem Slavíkem, Dominikem 
Dukou a ekonomem Arcibiskupství praž-
ského panem Štíchou, která se týkala sa-
mofinancování katolické církve, jež si vynu-
tila nová situace v souvislosti s navracením 
církevního majetku. Protože bude kladen 
důraz na efektivní využití prostředků i prů-
hlednost hospodaření jednotlivých farností, 
bude zapotřebí jak užší spolupráce farností 
s arcibiskupstvím, tak i aktivnějšího hledání 
finančních zdrojů, a bez ekonomických rad 
se farnosti prakticky neobejdou. Například 
pro každou investiční akci přesahující pa-
desát tisíc korun bude nezbytné vypracovat 
projekt a nechat si jej schválit pražským ar-
cibiskupstvím. 
Členové PRF, kteří měli za domácí úkol se-
známit se s textem Stanov ekonomických 
rad farností pražské arcidiecéze, poté disku-
tovali otázky složení ekonomické rady far-
nosti a personálního propojení pastorační a 
ekonomické rady. Po kratší a věcné diskuzi 
byl z řad PRF do ekonomické rady zvolen 
Petr Novák, zejména díky svým mnohale-
tým zkušenostem s řízením finančních toků. 
Proces vzniku ekonomické rady v Kobyliské 
farnosti je na samém počátku a za optimální 
by Josef Brtník považoval její ustanovení a 
zahájení činnosti počátkem příštího roku.
Martin Hobza informoval radu o aktuální 
fázi procesu vzniku projektu Salesiánského 
centra a činnosti Rady Salesiánského centra 
skládající se ze zástupců jednotlivých „koby-

liských“ subjektů a zohledňování připomí-
nek od farníků. V nejbližší době by měli být 
určeny priority a text by měl získat finální 
podobu.
Významnou část setkání jsme věnovali re-
flexi úvodních dvou kapitol koncilové kon-
stituce Gaudium et spes ve vztahu k naší 
farnosti. Řada členů uvedla, jak překvapivě 
je tento dokument, vzniklý před padesáti 
léty, aktuální a významný pro dnešní situa-
ci, mnozí konstatovali značnou všeobecnost 
uvedených kapitol, které jsou křesťanským 
antropologickým úvodem ke konkrétnějším 
problémům, jež jsou v dokumentu zmíněny 
v dalších kapitolách a k jejichž četbě a dis-
kuzi o nich se rada dostane během následu-
jících měsíců.
Jiří Pavlíček seznámil přítomné s předsta-
vou intenzivnějšího zapojení bývalých členů 
pastoračních rad do součinnosti se stávající 
radou, aby nezůstával nevyužit jejich poten-
ciál ochoty k angažovanosti i nadstandardní 
vhled do problematiky farnosti a pastorace.
Prosíme, neváhejte své podněty a návrhy 
sdělit komukoliv z rady, či je poslat na mail 
farnost.kobylisy@sdb.cz. Za ně i za vaše 
modlitby za naši farnost velmi děkujeme. A 
moc prosíme, provázejte svými modlitbami 
proces rodící se ekonomické rady. Příští se-
tkání PRF se koná 14. 12.

Franta Reichel
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KatoliCKá zBrojniCE

Otestuj své vědomosti
Opět přinášíme pár kvízových otázek, na kterých si můžeme ověřit vaše vlastní znalosti, tentokrát 
trocha historie – od stvoření světa až po vatikánskou současnost, i něco málo biblické tematiky.

1. Co znamená slovo parusie?
a) druhý Kristův příchod na konci časů
b) líčení utrpení, smrti a pohřbu Ježíše Krista
c) literární žánr pavlovských listů

2. V které době žil svatý Mikuláš?
a) koncem prvního století
b) na přelomu třetího a čtvrtého století
c) začátkem patnáctého století

3. Kdy a kým bylo vyhlášeno dogma o 
neposkvrněném početí Panny Marie?
a) roku 325 nicejským koncilem
b) roku 1545 tridentským koncilem
c) roku 1854 papežem Piem IX.

4. V kterém novozákonním spise se na-
chází text: „Neboj se. Já jsem první i po-
slední.“?
a) v evangeliu podle sv. Lukáše
b) ve Skutcích apoštolských
c) ve Zjevení Janově

5. S kým se měl oženit prorok Ozeáš dle 
Hospodinova pokynu?
a) s chudou vdovou
b) s malomocnou žebračkou
c) s prostitutkou

6. Kde se nejpravděpodobněji narodil 
Ježíš Nazaretský?
a) v Nazaretu
b) v Jeruzalémě
c) v Jerichu

7. Jaký je vztah Vatikánu a Evropské 
Unie?
a) Vatikán není členem EU, není členem 
Schengenského prostoru, je členem Eurozó-
ny
b) Vatikán je členem EU, je členem Schen-
genského prostoru, ale není s EU v celní unii
c) Vatikán není členem EU, je však členem 
Schengenského prostoru, Eurozóny i v celní 
unii

8. V biblickém líčení stvoření světa – 
kolikátý den stvořil Pán Bůh žirafu?
a) čtvrtý den
b) pátý den
c) šestý den

řešení: 1a, 2a, 3c, 4c, 5c, 6a, 7a, 8c

Připravil Kazimír Večerka
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pod ČaroU - řEzy s ořEChovoU polEvoU  - rECEpt z nEdělního agapÉ 23.11.2014

Na přání několika zájemkyň uvádím recept 
na řezy s ořechovou polevou: 250 g polo-
hr. mouky, 1 lžička prášku do pečiva, 80 g 
moučk. cukru, 120 g másla, 1 lžice oleje, 2 
žloutky, 1 lžička citr. šťávy, tuk na vymazání 
plechu, džem. Ořechová vrstva: 2 bílky, 140 
g vlašských ořechů, 140g moučk. cukru.
Postup: K prosáté mouce s práškem do peči-
va přidáme cukr, máslo, olej, žloutky, citro-

novou šťávu a vypracujeme těsto. Vyválíme 
ho a přeneseme na tukem vymaštěný plech.
Bílky ušleháme dohusta a přimícháme na-
strouhané ořechy a cukr. Plát těsta potřeme 
džemem, ořechovou vrstvou a zvolna peče-
me asi 30 minut dorůžova. Tato várka vysta-
čí na menší plech.
Přeji příjemné pečení a dobrou chuť ☺

Anna Holečková

pozvání K ModlitBě

Žijme v Ježíšově domě, jeho světlo předávejme
Přijměte pozvání k účasti na osobní modlitbě od Kardinála Newmana,  
která nás může v našem letošním tématu o církvi provázet a spojovat v průběhu adventního času:

Pane Ježíši Kriste, zůstaň se mnou a já se chci začít stá-
vat světlem a svítit druhým. 
Všechno světlo vychází od tebe, ze mne jen temnota. 
Chceš ve mne osvěcovat druhé. 
Kéž bych tě mohl oslavit, jak by se ti nejvíce líbilo tím, že 
bych osvítil všechny, kdo mne obklopují! 
Dej i jim světlo, jako jsi je dal mně; 
osvětli je ve mně a skrze mne. 

Amen.



27říjen 2014

dětEM 

Stránku dětem připravily Hana Václavová a Tereza Pecharová
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Příležitost ke svátosti smíření v době adventní 
Řádně:
všední dny denně půl hodiny před večer-

ní bohoslužbou
neděle půl hodiny před každou boho-

službou případně i během bo-
hoslužby

Mimořádně:      
sobota 6. 12. 
  pro účastníky duchovní obno-

vy pro rodiny
sobota 13. 12. 
  pro účastníky duchovní obno-

vy farnosti
st – so 17. -20. 12. 
  7.00 jeden kněz, 18.00 dva 

kněží
pátek 19. 12.
  17.30 svátost smíření 2. způso-

bem, více kněží

pondělí 22. 12.
  16.00 pro děti
po – út 22. – 23. 12.
  17.00 – 19.00, tři kněží

Svátost smíření 2. způsobem začíná společ-
ným nasloucháním Božímu slovu, které nás 
volá k obrácení. Společně krátce zpytujeme 
svědomí a kajícími litaniemi probouzíme lí-
tost nad svými hříchy. Potom následuje indi-
viduální vyznání hříchů, rozhřešení a přijetí 
skutku pokání. Vhodné je i společné zakon-
čení díkůvzdáním za Boží milosrdenství.

Prosíme, abyste tyto nabízené možnosti vyu-
žili a nenechávali svátost smíření na Štědrý 
den nebo až na svátky! 

Vánoční bohoslužby 2014 - Kobylisy, Bohnice, Troja
(bližší informace na tel. Kobylisy: 283029111, 283029141, Bohnice: 233558825)
EB – eucharistická bohoslužba, EA – eucharistická adorace

24. 12. Štědrý den (středa) 
Kobylisy – sv. Terezie EB 6.30
Kobylisy – sv. Terezie EB 16.00  rytmická pro rodiny s dětmi, vigilie Narození
Kobylisy – sv. Terezie EB 22.00  koledová varhanní pro farnost, vigilie Narození
Bohnice – sv. Václav EB  16.00, 24.00  vigilie Narození     
Troja – sv. Klára  EB 23.00   vigilie Narození

25. 12. Hod Boží vánoční (čtvrtek)
Kobylisy – sv. Terezie  EB 7.30, 9.00 rytmická, 
     10.30, 18.30 Rybova Česká mše vánoční 
     kostel otevřen od 15.00 do 18.00 k prohlídce jesliček
Bohnice – sv. Petr a Pavel  EB  9.00, 11.00
     kostel otevřen od 14.30 do 16.00 k prohlídce jesliček
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Bohnice – sv. Václav EB  10.00        
Troja – sv. Klára  EB  11.00

26. 12. Svátek sv. Štěpána (pátek) 
Kobylisy – sv. Terezie EB 7.30, 9.00 rytmická, 10.30, 18.30
     kostel otevřen od 15.00 do 18.00 k prohlídce jesliček
Bohnice – sv. Petr a Pavel EB 9:00
     kostel otevřen od 14:30 do 16:00 k prohlídce jesliček

28. 12. Svátek Svaté Rodiny (neděle)
Kobylisy – sv. Terezie  EB 7.30, 9.00 rytmická, 10.30, 18.30
     při všech bohoslužbách obnova manželského slibu 
     kostel otevřen od 15.00 do 18.00 k prohlídce jesliček
Bohnice – sv. Petr a Pavel  EB  9.00, 11.00  
     kostel otevřen od 14:30 do 16:00 k prohlídce jesliček
Bohnice – sv. Václav EB  10.00        
Troja – sv. Klára  EB  11.00

31. 12. Silvestr (středa) 
Kobylisy – sv. Terezie EB 6.30
Kobylisy – sv. Terezie EB 16.00 
     na poděkování k zakončení roku s požehnáním do nového
Kobylisy – sv. Terezie EA 23.00 – 02.00 modlitby, zpěvy Taizé
Bohnice – sv. Petr a Pavel EB 18.00, 24.00

1. 1. 2014 Slavnost Matky Boží Panny Marie, Nový rok (čtvrtek) 
Kobylisy – sv. Terezie EB 7.30, 9.00, 10.30, 18.30
     kostel otevřen od 15.00 do 18.00 k prohlídce jesliček
Bohnice – sv. Petr a Pavel EB 9.00, 11.00, 
     kostel otevřen od 14.30 do 16.00 k prohlídce jesliček
Bohnice – sv. Václav EB 10.00        
Troja – sv. Klára  EB  11.00
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Péče o mladistvé ve středisku Stopaři
V rámci oslavy 34. střediskového výročí jsme 
si připomněli péči o kádry. Kádrová politika 
se realizuje v rámci roverských oddílů, které 
mají 3 účely
1. sloužit
2. bavit se
3. vychovávat nové vedoucí

Toto středisko je dle našeho názoru jediné, 
které systematicky dbá na výchovu svých 

nadcházejících vůdcovských generací. Jestli 
víte o nějakém jiném - dejte vědět naší re-
dakci!
Je to v ČR unikát, zde často platí, že se ve-
doucí pracovník snaží svého nástupce spíše 
zničit. Můžeme to pozorovat v řídících struk-
turách v organizacích všeho druhu - politic-
kých, obchodních, neziskových i církevních.

Časová osa roverských oddílů aneb odkud se berou hlavní vedoucí?

redakce Dýmu

Životní cyklus stopaře 

1999

2001

2003

2005

2006

2008

2010

2012

2014

vlče / kotě
skaut / skautka
rover / ranger

Senioři

M - roveři

Pickwick

Losi

Ambroži

Klub Hráčů

Kucka

Párci

Nejmladší roveři

pomocný vedoucí
vedoucí oddílu
střediskový vedoucí
ouldskaut
ENDE

+dítě

vedoucí oddílu

vedoucí tábora

vedoucí střediska
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Aby bližní věděl, že ho v tom nenechám 
V úvodu rozhovoru mne přivítá otázkou, jestli znám Facebook. Nadšeně vypráví o cyklistice i o 
zřizování nové farnosti. Dokáže mluvit o Duchu svatém stejně zasvěceně jako o automatizovaných 
systémech. Na Vánoce se svými rodiči a sourozenci vzpomíná s dojetím. Josef Kopecký...

Jak dlouho jste v Kobylisích?
Sedm roků. První čtyři roky jsem působil v 
kostele u sv. Kříže. U Terezičky jsem se vy-

skytoval velmi málo. Naplno jsem tady od 
doby, kdy jsem vystřídal Jendu Stuchlíka. 
Takže tři roky.

rozhovor
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Do Prahy jste přišel ze Zlína. Když to po-
rovnáte s Prahou, co vám vyjde?
To jsou dva světy. To nelze srovnat. Černá a 
bílá, nebe a dudy. Každé místo má svou tra-
dici a mentalitu. Metropole je svět sám pro 
sebe. A hodně Zlíňáků pracuje v Praze. 
Když jsem se loučil ve Zlíně, tak jsem říkal: 
„Až budu projíždět, zastavím se.“ A jeden 
rodilý Zlíňák mi řekl: „To nejde, to neslibuj.“ 
Nevěděl jsem, co jsem řekl špatně. A on mi 
to vysvětlil: „Zlínem se nedá projíždět. Do 
Zlína se vjede a zase vyjede.“ 
Ve Zlíně jsem byl tři roky. Celá desetiletí Zlín 
potřeboval nový kostel, lidé po něm velmi 
toužili. Ten se podařilo postavit až na čtvrtý 
pokus. Protože se rozrostl ve město, které 
má asi 70 tisíc obyvatel, pokoušeli se kostel 
postavit před válkou. Přišla válka, nešlo to. 
Rozjeli se po válce, přišla totalita, nešlo to. 
Rozjeli se v roce 1968 za Dubčeka, nešlo to. 
Kostel, kde jsem působil, není v centru Zlí-
na, ale na sídlišti na Jižních svazích. Zlíňáci 
ho postavili s obrovským nadšením, a tím 
vznikla nová farnost. Pro mne i pro věřící 
to byla úplně nová situace, protože lidé byli 
zvyklí se vídat v jednom kostele. Najednou, 
když vznikl nový kostel, tak třeba dvě děti z 
jedné rodiny zůstaly ve starém kostele a dvě 
začaly chodit do nového. Na to město to byla 
významná změna, i mentálně.
Vysvěcení kostela ve Zlíně proběhlo za 
mého předchůdce. Já jsem byl u toho, když 
se ustanovila farnost. Byla to dobrá zkuše-
nost. Muselo se totiž formálně rozhodnout, 
stanovit hranice farnosti. Pak ten kostel do-
stával postupně svoji tvář.
Málokomu se podaří být u vzniku farnosti...
Určitě. V tomhle jsem trochu raritou, proto-
že farnosti se spíš spojují a ruší. I když, ve 
velkých městech farnosti vznikají. Aspoň 
někde.

Vy žijete v Praze jaksi potřetí, dvakrát 
předtím jste již tady pobýval. Jaké byly 

vaše předešlé pražské pobyty?
Poprvé jsem byl v Praze za totality jako stu-
dent na technice. Během studia jsem začal 
salesiánskou formaci a tajné studium teolo-
gie. Podruhé jsem tady byl v druhé polovině 
90. let v Dolních Počernicích. Tam jsem byl 
farářem a zároveň jsem měl zodpovědnost 
za náš noviciát. A potřetí teď v Kobylisích.

O vás je známo, že jste vášnivý cyklista. 
Jste časovkář nebo vrchař?
Ani jedno ani druhé. Jsem rovinový typ. 
Je ještě zlatá střední cesta, to jsou trekaři. 
Mám rád trekové kolo, univerzální.

Kolik kilometrů za den jste nejvíc ujel?
130 km. Tolik měří takzvaný pražský okruh, 
pražské kolečko. To je možné na cyklomapě 
najít a po cyklostezkách se dá objet celá Pra-
ha. Bylo to asi dva roky zpátky na 1. května. 
Jeli jsme to s bratrem Jaroslavem.

Jezdíte po cyklistických trasách i někde 
v zahraničí?
Zatím jsem se nedostal. Myslel jsem, že bych 
mohl zkusit na etapy trasu Praha – Santiago. 
Jeden spolubratr to tak udělal, že jeden rok 
jel třetinu, pak další dva roky po třetinách. 
Vzdáleně jsem to připravoval, ale nedopadlo 
to a asi to už ani nedopadne.

Jezdíte raději v pelotonu, nebo sám?
Ve skupince. Ideální je tak dva tři. Ale větši-
nou jezdím sám, protože to jinak nevychází. 
Beru to jako aktivní formu odpočinku, abych 
se hýbal. Jedu, když to potřebuju. A to se 
nemusí zrovna shodovat s potřebami mých 
bližních. Nejčastěji tady z Kobylis k Vltavě, 
po proudu a pak nahoru zpátky.

Jezdíte i v zimě?
Nejezdím, když je sníh, to je nebezpečné. Ale 
za suchého počasí se i kolem nuly dá jezdit 
docela pohodlně.
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Vy také přednášíte na kurzech Alfa o 
Duchu svatém. Není to těžko uchopi-
telné téma? Jak se to dá srozumitelně 
vysvětlit lidem, kteří si víru teprve for-
mují?
Tohle lze objasnit v logice zjevení, podle Pís-
ma svatého. Bůh začal s lidmi nějak komu-
nikovat, i v okamžiku, kdy se lidé od Něho 
odvrátili. Už tenkrát slíbil, že je nenechá o 
samotě, tedy Adama a Evu. Slíbil, že potom-
stvo ženy rozdrtí hlavu svůdce, který jejich 
život ovlivnil. Potomstvo ženy je konkrétní 
člověk, ten má jméno a tvář. Je to Ježíš z Na-
zareta. V určitém okamžiku i tenhle Spasitel 
jménem Ježíš skončil svou fyzickou přítom-
nost a na Jeho místo nastupuje Duch svatý. 
Užitečné je vidět věci v souvislostech. Duch 
Svatý není něco samostatného, je součástí 
příběhu spásy. To je přístup, jak je možné ho 
představit jako bytost, Toho, který bydlí u 
Boha doma, je součástí Boží Trojice, ale taky 
se projevuje. V dějinách křesťanství lze najít 
svědectví, kdy konkrétní lidé udělali zkuše-
nost s Duchem svatým.

Když se vysvětluje, že Duch svatý je všu-
dypřítomný, to je složité i pro ty, co do-
stali víru od narození. Pro hledající to 
musí být ještě těžší...
Na druhou stranu, člověk hledající si obvyk-
le klade otázky, které běžný návštěvník kos-
tela nevyslovuje. Právě v tom hledání může 
udělat zkušenost s Božím vedením. Svým 
způsobem má hledající člověk určitou vý-
hodu. Protože je otevřený. Na kurzech Alfa 
jsem vždycky potkal lidi, kteří řekli, že ve-
dením Ducha svatého je, že jsou právě tady.

Jste vikářem komunity a zároveň sekre-
tářem provinciální rady. 
Dobrá otázka!

Co tato práce obnáší, jde o manažer-
skou činnost?

Provinciál vede provincii ve spolupráci se 
svou radou. Je to doprovázející orgán. Pak 
jsou ještě další grémia, díky nimž provincie 
může jít dál. Moje role je být ve službě těmto 
grémiím, při jejich rozhodování, řízení, ani-
maci. A vikář komunity je takové alter ego 
ředitele komunity. S ředitelem Martinem 
se myslím dobře doplňujeme. Rozhodně se 
nenudíme. Velké dílo, jako jsou Kobylisy, po-
třebuje někoho, kdo registruje pohyb, umí 
věci integrovat, dávat je dohromady. Martin 
je spíše charizmatik, který to vidí srdcem. Já 
se považuji za člověka praktického, technic-
kého a organizačního ražení. Takže se dobře 
doplňujeme.
Jeden můj dobrý známý mi ukazoval pláno-
vací kalendář své rodiny. Mají víc dětí. Začal 
školní rok a ten plánovací kalendář pokryl 
polovinu dveří. A služba vikáře komunity 
je také o tomhle. Aby jednotlivé aktivity do 
sebe zapadaly, nepřekážely si, aby nebyly, 
alespoň ne velké, zmatky a napětí.

Vy osobně se staráte o starší bratry v 
komunitě. Proč se v dnešní době hodně 
mluví o potřebě starat se o staré lidi, ale 
zároveň málokdo to umí? Proč je dnes 
těžké být starým?
Mne rmoutí a někdy i rozčiluje, když se řek-
ne, že stát se musí postarat. Rozčilují mne 
sliby politiků před volbami, že všichni bu-
dou mít bezpečné a krásné stáří. To je lež, 
stát tohle nikdy nemůže suplovat. Když jez-
dím se staršími bratry po nemocnicích a oni 
jsou odkázáni jen na oficiální péči a nemoc-
niční strukturu, tak jsou na tom nedobře. 
Ta základní výzva je k soudržnosti rodiny. Já 
sám pocházím z venkova, dědeček s babič-
kou dožili u nás. Je potřeba na to myslet, učit 
se, plánovat to a dát tomu čas. O rodiče by se 
měla postarat rodina. Tady není možné říct, 
že jsme si to zařídili jinak. Klidně s využitím 
všech dostupných státních i soukromých 
služeb. Ale důležité je doprovázení. Aby ten 
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bližní věděl, že ho v tom nenechám a neod-
jedu. Abych byl osobně přítomný.

Když byste srovnal práci s mládeží, 
dnes a před nějakými 20 lety, pozoruje-
te, že se doba mění anebo platí na mlá-
dež stejný přístup jako kdysi?
To podstatné je stejné. Rozdíl je v tom, jak to 
nabídnout. Nabízené zboží je stejné, akorát 
je jinak zabalené. Hlavní roli hraje samozřej-
mě digitální svět. Ale myslím si, že dítě i mla-
dý člověk rád slyší příběh. Potřebuje osobní 
komunikaci, osobní svědectví. A to je možné 
udělat face to face, i sdílet na Facebooku. 
Primární je vědět, co chci sdělit. Musím s 
tím mít osobní zkušenost. Adekvátní pro-
středek se vždycky najde. Třeba jsem si my-
slel, že během přípravy s biřmovanci budu 
komunikovat mailem. Pak jsem pochopil, že 
to nečtou každý den. Zvykl jsem si, že mu-
sím napsat esemesku.

Vy jste absolvent Elektrotechnické fa-
kulty, jakou jste měl specializaci?
Za nás se to jmenovalo automatizované sys-
témy. Tam, kde člověk nestačí řídit, musí 
nastoupit rychlejší rozhodovací systém, nej-
častěji počítač. Pracoval jsem v oboru, ale 
neměli jsme k dispozici počítače, protože 
to tehdy prezident Reagan embargoval. Ří-
zení bylo o generaci starší prostřednictvím 
releových systémů. Projektoval jsem výrob-
ní linky betonového zboží pro železniční 
stavitelství. Vyráběly se obrubníky, kanály, 
betonové žlaby. Dělal jsem to skoro deset 
let. Jsem rád, díky tomu jsem se něco prak-

tického naučil. Když vejdu do domu a otevřu 
rozvaděč, tak se orientuji. A to se hodí.

A nechybí vám, že už v oboru nepůsobí-
te?
Protože jsem v Kobylisích, tak mi to nechybí. 
Tady je totiž pořád co opravovat. Do určité 
míry jsem v oboru pořád.

Jak se podle vás moderní technologie 
budou ubírat dál, jaký další vývoj je ješ-
tě v této oblasti možný?
Doufám, že se to zpomalí. Když zestárl můj 
tatínek, říkal: „Ještě bych se chtěl dožít toho, 
že budeme vyrábět stejně dobrá auta jako 
na Západě.“ Úplně jsem tomu jeho přání ro-
zuměl a rozumím. Protože on technice rozu-
měl a viděl, jak to za komunismu šlo ke dnu, 
že to neuměli dělat. Ale v současné době je 
dobré si říct, že nemusím mít nejmodernější 
auto, mobil, protože tato akcelerace vývoje 
je i nezdravá. Stále se učíme nové systémy, 
nové mobily a nemáme čas spolu mluvit nor-
málně.

Blíží se Vánoce. Co se Vám vybaví v této 
souvislosti, jaký symbol máte s těmito 
svátky spojený?
Pro mne je to rodina, rodinné společenství. 
Možnost být spolu. Za to jsem nesmírně 
vděčný svým rodičům. Vyrostl jsem na ven-
kově a tam celý rok nebyl čas vysedávat. Na 
Vánoce najednou čas byl. To jsou vzpomín-
ky, které se nezapomínají.

Kamila Schusterová

Josef Kopecký (1956) pochází ze Sebranic u Litomyšle. Absolvoval Elektrotechnickou fa-
kultu ČVUT v Praze. Do salesiánské kongregace vstoupil tajně v roce 1978, tajně také vystu-
doval teologii. Jako salesián působil v Brně, Pardubicích, Dolních Počernicích a ve Zlíně. V 
kobyliské farnosti je od roku 2011.
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Pondělí 6.30 P. Zdeněk Jančařík
  18.30 P. Josef Brtník

Úterý 6.30 P. Josef Brtník
  18.30 P. M. Sklenář, P. J. Vracovský, P. L. Banďouch, P. M. Hobza – pro mládež

Středa 6.30 P. Marek Sklenář nebo P. Martin Hobza
  17.00 P. Ladislav Banďouch nebo P. Josef Kopecký – pro děti
  18.30 P. Jan Vývoda nebo P. Martin Hobza

Čtvrtek 6.30 P. Martin Hobza
  18.30 P. Ladislav Banďouch

Pátek 6.30 P. Jaroslav Vracovský
  18.30 P. Josef Brtník

Sobota 6.30 P. Josef Kopecký
  18.30 P. Josef Brtník nebo P. Ladislav Banďouch

Pravidelné bohoslužby 
neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba
 11.00 v kapli sv. Kláry eucharistická bohoslužba

po - so 6.15 ranní chvály
 6.30, 18.30 eucharistická bohoslužba (v úterý pro mládež)

středa 17.00 eucharist. bohosl. pro děti mladšího školního věku

Pravidelná možnost ke svátosti smíření je denně půl hodiny před večerní bohoslužbou. 
 

Příležitost ke svátosti smíření

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:
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1.  po      19.10   Setkání rodičů dětí k přípravě na 1. sv. přijímání – farní knihovna 
1. – 4. po – čt   Celodenní výstav Krista svátostného – kostel 
2. út 18.30 Úterky u Terky, malé skupinky
3. st  Po bohoslužbě pro děti nás navštíví svatý Mikuláš - kostel
4.   čt 19.00    Modlitby za povolání ke kněžství a zasvěcenému životu
    19.30    Duchovní úvaha P. Jana Houkala – Církev a Panna Maria
                20.30–24.00 Noční adorace - kostel
5.    pá    17.00    Výstav Krista svátostného, příležitost ke svátosti smíření
    19.20    Uvedení do duchovní četby Písma 2. neděle adventní - kostel
5. – 7. pá-so                           Výjezdový Adven´t stop, duchovní impuls pro mládež
6.    so      9.30 – 16.00 Duchovní obnova rodičů dětí do 10 let – farní sál, kostel
7.    ne                  Dopolední vánoční trhy – průjezd kostela
   Klub seniorů – duchovní obnova s P. Petrem Zelinkou
                15.00    Moderovaná beseda s biskupem Václavem Malým – farní sál
                18.30    Bohoslužba vedená biskupem Václavem Malým
8. po 19.15 Společenství živého růžence
9. út 18.30 Úterky u Terky – Tipy, rady, triky Ladi Banďoucha
11.  čt     19.30   Úvaha P. Jana Houkala – Církev a náš život v církvi, z církve a pro církev 
12. –14 pá-ne  Duchovní obnova ministrantů v Sebranicích
13.  so      9 – 16  Duchovní obnova farnosti
14.  ne     19.30   Setkání pastorační rady farnosti – místnost Jeruzalém
15.-16. po-út  Návštěvy nemocných
16.  út      9.30    Mamky sobě – adventně vánoční téma s P. J. Brtníkem – míst. Emauzy
  18.30 Úterky u Terky, malé skupinky
  19.30 Večer chval - kostel
17.–23. st-út 17.00  Svátost smíření s více zpovědníky
19.  pá     17.30   2. způsob svátosti smíření 
21.  ne     9.00     Bohoslužba na poděkování za 90 let života P. Jana Vývody 
   Klub seniorů – promítání filmu „Kdo je papež František“
  16.30 Adventní zpívání se skupinou Kairos - kostel
22.  po     16.00   Svátost smíření pro děti 
24. st 16.00   Rytmická bohoslužba především pro rodiny s dětmi
                22.00   Koledová varhanní bohoslužba
25. a 26.             Bohoslužby jako v neděli
25. čt 18.30 Rybova Česká mše vánoční v podání farníků
28.       ne               Svátek Svaté Rodiny – obnova manželských slibů         
29. – 2. 1. po-pá            Setkání Taizé 
31.  st      16.00   Bohoslužba na poděkování za uplynulý rok
  23.00-02.00 Eucharistická adorace, modlitby a zpěvy z Taizé - kostel

leden 2015
4.-11. ne-ne    Tříkrálová sbírka
4. ne 16.30 Vánoční zpívání se skupinou Kairos - kostel
5.   po     19.10   Setkání rodičů dětí k přípravě na 1. sv. přijímání – farní knihovna 
6. út 18.30 Úterky u Terky
8.   čt       19.00   Modlitby za povolání ke kněžství a k zasvěcenému životu
                19.30–24.00 Noční adorace - kostel
9.   pá     17.00 Výstav Krista svátostného, příležitost ke svátosti smíření
11.  ne     10.30    Křty dětí

farní aKtivity


